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U l é s l tartott S z e g e d 
v á r o s i tanácsa 

Tegnap, csütörtökön ülést tartott Szeged megyei város 
tanácsa. A tanácsülés elnökségében részt vett dr. Márta 
Ferenc, az MSZMP Központi Bizottságának tagja, Szabó 
Sándor, az MSZMP Csongrád megyei bizottságának titkára, 
dr. Perjési László, a Csongrád megyei tanács elnöke, dr. 
Ozvald Imre, az MSZMP Szeged városi bizottságának tit-
kára és dr. Kedvessy György professzor, a Hazafias Nép-
front Szeged városi bizottságának elnöke. Részt vett az 
ülésen dr. Varga József, a Minisztartanács Tanácsi Hiva-
talának elnökhelyettese is. 

A tegnapi tanácsülést Prá-
gai Tibor, a tanács elnökhe-
lyettese vezette le. A tanács 
megtárgyalta korábban ho-
zott határozatainak végre-
hajtását, majd a felnőttvé-
delmi szociális gondoskodás 
szegedj helyzetét elemző 
anyagot, amelynek előadója 
dr. Dudás Béla városi főor-
vos volt. 

Alighanem sokak számá-
ra jól ismertek a felnőttvé-
delem és a szociális gondos-
kodás helyi. Csongrád me-
gyei és szegedi sajátosságai. 
Köztudott, hogy a megyében 
és Szegőden magasabb a» 
idős emberek aránya, mint 
általában az országban, s en-
nek következtében az egész-
ségügyre is az átlagosnál 
nagyobb feladatok hárulnak 
ezen á területen. A jelentés 
mindenekelőtt a számottevő 
eredményeket méltatja. A 
szociálpolitikai gondoskodás 
céljaira a város 1973-ban 6,5 
millió forinttal. 83 százalék-
kal költött többet, mint hat 
esztendővel korábban. 1967-
ben. 

A felnőttvédelmi szociális 
gondoskodást általában uz 
idős emberek igénylik, el-
sősorban ők vannak rászo-
rulva a társadalom segítsé-
gére. Világjelenség az átlag-
életkor növekedése, s az idős 
emberek aránya Szegeden 
1949 és 1970 között 16,3 szá-
zalékról 19,7 százalékra emel-
kedett. Az öregek egy része 
ráadásul nem rendelkezik 
elegendő jövedelemmel ah-
hoz, hogy abból megfelelő-
en megélhessen, jó néhá-
nyan pedig egyedül élnek, s 
koruk előrehaladásával már 
nem kéoesek magukat ellátni 
és gondozásuk sok esetben 
már nem oldható meg a csa-
ládban. 

A szociális gondoskodás-
nak többféle metódusa ala-
kult ki. a szociális otthoni 
ellátástól az üregek napkö-
zi otthonáig, a házi szociá-
lis gondozástól a segélyezé-

Az öregek napközi ottho-
nai — jelenleg öt van a vá-
rosban — ugyancsak fontos 
szerepet töltenek be a szo-
ciális gondoskodás rendsze-
rében. Számuk sajnos ke-
vés. A meglevők jól szol-
gálják feladatukat, ám min-
denképpen többre van szük-
ség, elsősorban a városhoz 
csatlakozott községek terüle-
tén. 

Tájékoztatást adott a je-
lentés a rendszeres szociális 
segélyezésről is. amelyben 
1963-ban 600-an. tavaly pe-
dig 419-en részesültek. 

A jelentés élénk vitát) 
váltott ki, amelyben felszó-
lalt Sziládi Sándor. dr. 
Kulka Frigyes, Nilsinger 
Gyula és dr. Petri Gábor 
országgyűlési képviselő. A 
vita után a tanács határo-
zatában megállapította, hogy 
a tanácsi szervek szociálpo-
litikai tevékenysége a koráb-
bi évekhez viszonyítva f e j -
lődött. s a társadalom gon-
doskodására szorult felnőttek 
helyzete tovább javult. A 
határozat intézkedik a szo-
ciális otthonokban és az öre-
gek napközj otthonaiban az 
élelmezés választékának és 
minőségének javításáról, az 
új, 210 férőhelyes szociális 
otthon mielőbbi megvalósítá-
sát ól, s arról, hogy az egész-
ségügyi osztály dolgozzon ki 
terveket az alsóvárosi ott-
hon későbbi, elmeotthonként 
történő felhasználásáról. A 
határozatban a tanács úgy 
foglalt állást, hogy a volt 
községek területén is szük-
ségesnek tar t ja az öregek 
napközi otthonainak meg-
szervezését, s a testület ilyen 
értelemben utasította az il-
letékes tanácsi osztályokat. 
Állást foglalt a tanács a há-
zigondozás továbbfejlesztésé-
vel kapcsolatban is. 

A Csongrád megyei tanács 
végrehajtó bizottsága nemré-

giben döntött arról, hogy a 
megyében kik kapják meg 
10, illetve 20 éves tanácsi 
munkájukér t az emlékpla-
kett bronz és ezüst fokoza-
tát. A döntés alapján a ta-
nács tegnapi ülésén Prágai 
Tibor elnökhelyettes nyúj -
totta át az elismerő plaket-
tet a városi tanács tagjai-
nak. Az ezüst fokozatot 
kapta Baráth József. Bárdos 
Miklós, Bódi János, Bors Ist-
ván. Csejtei Istvánné, Róvó 
István. Savanya Miklós, 
Solymosi Lajos és Szőllősi 
Sándor. Az emlékplakett 
bronz fokozatát kapta Ba-
logh István. Bézi Ferenc, dr. 
Bódi István, Csanádi József-
né. Csorba Mihály, Forgó 
András, Horváth Pálné, Hö-
römpő József. Kiss Sándor-
né, dr. Kovács Lajos. Dácsán 
Mihály, Lábodi László, Len-
gyel András, Nitsinger Gyu-
la, Nyilasi Péter. Ördögh Jó-
zsef, Paronai János, Peták 
Jánosné. Pignitzki György, 
Sziládi Sándqr, d,r. Tapody 
Dömötör és Tóth József. 

Az emlékplali'éttek átadá-
sa után a tanács személyi 
kérdéseket tárgyal t 

Az MSZMP Szeged városi 
bizottsága 1974. július 18-
án tartott ülésén személyi 
kérdésekben is döntöt t Fel-
sőbb pár t - és állami szervek 
javaslatára a pártbizottság 
dr. Biczó Györgyöt érdemei 
elismerésével — tekintettel 
arra. hogy a közeljövőben 
más, fontos állami beosztás-. 
ba helyezik — felmentette a 
párt Szeged városi végrehaj-
tó bizottságában viselt tag-
sága és pártbizottsági tagsá-
ga alól. Eredményes mun-
kájáért a pártbizottság jegy-
zőkönyvben mcndott köszö-
netet. A pártbizottság — 
tagjai közül — a megürese-
dett végrehajtó bizottsági 
tagságra Papp Gyulát, a vá-
rosi tanács általános elnök-
helyettesét választotta meg. 

A városi pártbizottsági 
ugyanezen az ülésén úgy 
döntött, hogy a Hazafias 
Népfront városi elnökségé-
nek javasolni fogja: a dr. 
Biczó György ú j megbízatá-
sa kapcsán megüresedő ta-
nácselnöki tisztség betölté-
sére Papp Gyulát, a tanács 
általános elnökhelyettesét je-
lölje. 

A Hazafias Népfront vá -
rosi elnöksége augusztus 28-
án, szerdán tartott ülésén 
megtárgyalta a városi pár t -
bizottság személyi kérdések-
ben tett javaslatát, és úgy 
döntött, hogy a tanácsnak a 
felmentés következtében 
megüresedő elnöki tisztségre 
Papp Gyula megválasztását 
javasolja. 

A városi népfrontelnökség 
döntéséről és javaslatairól 
dr. Kedvessy György, a Sze-
ged városi népfrontbizottság 
elnöke számolt be a tanács 
tegnap; ülésén. Köszönetet 
mcndott dr. Biczó György-
nek a város érdekében im-
már 25 esztendeje végzett 
odaadó és áldozatos mun-
kájáért, s közel 18 éves ered-
ményes tanácselnöki műkö-
déséért és javasolta a ta-
nácsnak, hogy érdemei elis-
merése mellett mentse föl 
tanácselnöki tisztségéből, he-
lyére pedig Papp Gyulát, a 
tanács általános elnökhe-
lyettesét válassza meg. 

Felszólalásában dr. Var-
ga József, a Minisztertanács 
Tanácsi Hivatalának elnök-
helyettese javasolta á ta-
nácsnak: fogadja el a nép-
frontelnökség javaslatát, s 
egyúttal tolmácsolta dr. Bi-
czó Györgynek a Miniszter-
tanács köszönetét és elisme-
rését azért a munkáért, 
amit a varos fejlődéséért, 
iparosodásáért. kiemelkedő 
kulturális életéért végzett. 
Külön méltatta dr. Biczó 
György nemzetközi tevé-
kenységét. a Testvérvárosok 
Világszövetségében végzett 
munkájának eredményeit. 
Felolvasta Borbándi János-
nak, a Minisztertanács el-
nökhelyettesének elismerő és 
köszönő levelét, majd átad-
ta dr. Biczó Györgynek a 
Minisztertanács Tanácsi Hi-
vatalának ajándékát, s ered-
ményekben gazdag, jó mun-
kát kívánt neki leendő mun-
kakörében. Méltatta Papp 
Gyfila eddigi eredményes, 
nagy hozzáértéssel és körül-
tekintéssel végzett munká-
ját, akit munkaszeretete, 
határozottsága és szakmai 
ismeretei alkalmassá tesz. 
nek a tanácselnöki munka-
kör ellátására. 

A tanács ezután egyhan-

(Folytatás a 3. oldalon.) 

sig. 
A gondoskodás rendszeré-

nek alapvető láncszemei a 
szociális otthonok. Szegeden 
két otthonra hárul ez a fel-
adat. A petőfitelepi általá-
nos otthon 160 férőhellyel 
működik, helyiségei világo-
sak, berendezésük jó. Lakói-
nak 70 százaléka 60 és 85 
esztendő között van. Az ott-
hon helyzete általában véve 
jó. Ezt azonban nem lehet 
elmondani az alsóvárosi be-
tegotthonról, amelynek 
adottságai — többek közt az 
épület alkalmatlansága és a 
zsúfoltság miatt — hátrá-
nyosan hatnak a gondozás-
ra. Amíg a tervezett. 210 
személyes ú j szociális ott-
hon el nem készül — tehát 
még két-három évig — ar -
ra kell törekedni, hogy az al-
sóvárosi otthonban is az 
adott körülmények közötti 
lehető legjobb feltételeket 
biztosíthassák a lakóknak. 

Kubai vendégek 
a tudományegyetemen 

Tegnap délelőtt Hermes Herrerának, a havannai egye-
tem rektorának vezetésével hattagú kiibai delegáció érke-
zett Szegedre, a József Attila Tudományegyetemre. A ku-
bai egyetemi oktatók a Budapesten rendezett közgazdasági 
világkongresszuson vettek részt, a napokban pedig — az 
Oktatási Minisztérium vendégeiként — az ország külön-
böző egyetemeit látogatják meg. Szegeden dr. Fodor Géza 
rektor, a tudományegyetem állami- és pártvezetői nevében 
köszöntötte a küldöttség tagjait, akik ezután az egyetemek 
közötti együttműködés lehetőségeiről és formáiról foly-
tattak megbeszéléseket a karok képviselőivel. A vendége-
ket tájékoztatták az egyetem munkájáról, a tudományos 
kutatások jellegéről és helyzetéről, az oktatók képzéséről. 
Délután Újszegedre, az egyetem füvészkertjébe látogattak. 
A kubai delegáció tagjai ma, pénteken utaznak tovább 
Veszprémbe. 

Képünkön: a kubai vendégek a füvészkert értékes nö-
vényritkaságaival ismerkednek Fodor Géza rektor társa-
ságában. 
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Múlt században épült csatorna fölé kerül az AJ villa-
mosvágány a Kossuth Lajos sugárút Pacsirta utca és 
Nagykörút közötti szakaszán. Hogy a vezeték össze ne rop-
panjon, a MÁV-nál kiselejtezett betonaljakat fektetnek 
föléje. Erre a nagy teherbírású szőnyegre kerülnek majd 
a 6 tonnás panelek és a vágányok. Ezek fektetését a ter-
vek szerint szeptember I5-én kezdi meg a BKV. Képün-
kön: markológép segitségével teszik helyére a betonaljakat 
a Szegedi Magas- és Mélyépítő Vállalat dolgozói. 

II Minisztertanács 
ülése 

A kormány Tájékoztatási 
Hivatala közli: a Miniszter-
tanács csütörtökön ülést 
tartott. 

Fock Jenő, a Miniszterta-
nács elnöke tájékoztatta a 
kormányt a Bolgár Népköz-
társaságban augusztus 21— 
30. között tett hivatalos ba-
ráti látogatásáról. A minisz-
terelnökök megvitatták a 
kétoldalú kapcsolatok, min-
denekelőtt a gazdasági és 
műszaki-tudományos együtt-
működés továbbfejlesztésé-
nek feladatait, valamint az 
időszerű nemzetközi kérdé-
seket. Megelégedéssel álla-
pították meg, hogy a két or-
szág sokoldalú kapcsolatai a 
komplex program és a KGST 
28. ülésszaka határozatai-
nak szellemében, eredménye-
sen fejlődnek. Kedvezőnek ' 
értékelték az 1976—80. évi 

népgazdasági tervek koordi-
nálásának munkálatait. A 
megbeszélések a teljes 
egyetértés és nézetazonosság 
szellemében folytak le. A 
kormány a jelentést jóváha-
gyólag tudomásul vette, és 
határozatot hozott a szüksé-
ges intézkedések megtételé-
re. 

Az építésügyi és városfej-
lesztési, valamint az igazság-
ügyminiszter élőterjesztése 
alapján a kormány megtár-
gyalta az emberi környezet 
védelméről szóló törvényja-
vaslatot, és úgy határozott, 
hogy azt az országgyűlés elé 
terjeszti. 

A Minisztertanács az em-
beri környezet védelmével, 
megóvásával és tervszerű 
alakításával kapcsolatos te-
vékenység összehangolása, 
ellenőrzése és hatékonyságá-
nak fejlesztése érdekében 
Országos Környezetvédelmi 
Tanácsot létesített. A kor-
mány felkérte a Hazafias 
Népfront Országos Tanácsát, 
a Szakszervezetek Országos 
Tanácsát és a KISZ Közpon-
ti Bizottságát, hogy a tanács 
munkájában vegyenek részt. 

A Minisztertanács megtár-
gyalta az autóbusz-közleke-
dés helyzetéről és fejleszté-
sének kérdéseiről szóló elő-
terjesztést. Az autóbuszok 
naponta 5—6 millió utast 
szállítanak, és a kocsik ma 
már az ország településeinek 
98 százalékát bekapcsolják a 
közlekedési hálózatba. A 
személyszállítási igények ki-
elégítése érdekében szüksé-
ges azonban az elöregedett 
autóbusz-állomány ú j típu-
sokkal történő fokozottabb 
felváltása. A kormány úgy 
határozott, hogy erre az ötö-
dik ötéves terv időszakában 
kerül sor. 

A kormány ezután egyéb 
1 ügyeket tárgyalt. (MTI) 


